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Protokół Nr XXX/22 

z sesji Rady Gminy Hajnówka 

w dniu 31 sierpnia 2022 roku 

w sali Nr 12 Urzędu Gminy  

(początek sesji - godz. 13:00 koniec – godz. 14:05)  

 

 

Do punktu 1-go. Otwarcie obrad XXX sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Gminy Hajnówka 
Jarosław Kot. Powitał przybyłych na sesję w osobach: zebranych Radnych, Panią Wójt Gminy, 
Sekretarza Gminy, Panią Mecenas, Panią Skarbnik, Panią Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej, Pracowników Urzędu Gminy, Sołtysów, Mieszkańców Gminy i miasta 
Hajnówka oraz pracowników Telewizji Kablowej. Poinformował, iż obrady są transmitowane i 
utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja obrad jest dostępna 
w sieci Internet a nagranie z sesji zamieszczone zostanie na stronie Gminy Hajnówka. 
Uczestnictwo w sesji jest jednoznaczne z upublicznieniem wizerunku i danych osobowych. 
Stosowna klauzula informacyjna zamieszczona została na stronie Urzędu Gminy Hajnówka 
oraz na drzwiach Sali obrad. Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu) Przewodniczący 
stwierdził, że w obradach udział bierze 15 radnych, co stanowi ilość, przy której Rada Gminy 
może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  
   
  
Do punktu 2-go. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad XXX sesji Rady Gminy 
(załącznik Nr 2 do Protokołu) w brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad XXX sesji Rady Gminy Hajnówka. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań między  
sesjami. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 
6. Powzięcie uchwał: 

6.1. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Hajnowskiego; 

6.2. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok;  
6.3. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 

2022-2028.  
6.4. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażaków ratowników 

Ochotniczych Straży Pożarnych; 
6.5. w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady handlu w piątki 
i soboty przez rolników i ich domowników; 

6.6. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Hajnówka na rok 
szkolny 2022/2023; 
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6.7. w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru zajęć pedagoga, psychologa, logopedy i doradcy zawodowego oraz zasad udzielania 
i rozmiaru obniżek godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w 
szkołach, których organem prowadzącym jest Gmina Hajnówka; 

6.8. w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej młodzieżowej rady gminy.     
7. Zapytania i wolne wnioski.  
8. Zamknięcie obrad XXX Sesji Rady Gminy Hajnówka. 
 
 Do przedstawionego porządku obrad uwag nie zgłoszono.  
 
Do punktu 3-go. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu  protokołu z  XXIX Sesji 
Rady Gminy.  
 Przewodniczący poinformował, iż do dnia dzisiejszego nie wpłynęły uwagi do Protokołu 
z XXIX sesji Rady Gminy Hajnówka. Dodał, iż Protokół z XXIX sesji został zatwierdzony. 
   
 
Do punktu 4-go. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i 
zapytań między sesjami. 
 Przewodniczący poinformował, iż w okresie między sesjami do Biura Rady Gminy nie 
wpłynęły interpelacje i zapytania Radnych.   
 
 
Do punktu 5-go. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 
sesjami. 
 Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz zabierając głos poinformowała o działaniach 
podejmowanych między sesjami: Cyt.:”Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Sołtysi, 
Szanowni mieszkańcy, w ostatnim okresie międzysesyjnym, dłuższy to był okres, wydarzyło się 
trochę rzeczy, i tak w związku z tym, iż wygasło nam uprawnienie na pobór wód podziemnych 
z ujęcia w Nowoberezowie, wystąpiliśmy do Wód Polskich o  uaktualnienie, i tak decyzją z 14 
lipca tego roku Wody Polskie udzieliły nam kolejnego pozwolenia, i tym razem jest to ono na 
okres 30 lat. Trwają prace przy budowie drogi Dubiny -Lipiny, obecnie ustawiane są krawężniki 
oraz przygotowywane jest podłoże do wykonania nawierzchni asfaltowej. W ramach wyżej 
wymienionego zadania prowadzone są również prace przy rozbudowie sieci wodociągowej i 
sanitarnej w Lipinach. Natomiast bliżej Dubin, rozpoczęło się korytowanie odcinka drogi 
Łąkowej. Podpisano umowę z firmą SBKiM na wykonanie zadania  polegającego na 
opracowaniu programów funkcjonalno-użytkowych i są ... jest to program potrzebny do tego 
abyśmy mogli ogłosić przetargi na modernizację dróg, na które otrzymaliśmy pieniądze z 
Polskiego Ładu. Podpisano umowę z firmą TOMEX na żwirowanie dróg, naszych żwirowych i 
gruntowych na terenie Gminy Hajnówka na kwotę     77 785 złotych, i od dnia dzisiejszego 
rozpoczęliśmy realizację zadania. Z firmą VIA BAU podpisano również umowę na wykonanie 
remontu dróg żwirowych na terenie Gminy Hajnówka na kwotę .... ponad 150 000 złotych i w 
ramach zadania zostaną naprawione drogi w miejscowości Zwodzieckie, Postołowo, Dubicze 
Osoczne i od dnia dzisiejszego rozpoczęto 
realizację zadania. Wykonano linię oświetlenia ulicznego i zamontowano oprawę 
oświetleniową w miejscowości Lipiny, To jest, przy takiej posesji nr 97, która była troszeczkę 
odsunięta od miejscowości. Podpisaliśmy również w ostatnim okresie umowę na dowóz dzieci 
do szkoły i koszt wynosi  szacunkowy 225 000 zł. Wygrała firma PKS Nova spółka akcyjna w 
Białymstoku. Ponadto posiadamy naszą brygadę remontowo-budowlaną, która prowadzi 
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prace z własnych środków, i tak trwa budowa wiaty na PSZOKu w Starym Berezowie, zalane w 
chwili  ostatniej są stopy fundamentowe. Wstawiliśmy okna w świetlicy w Pasiecznikach 
Dużych. Ułożyliśmy płytki na schodach w ośrodku zdrowia w Nowoberezowie oraz w świetlicy 
w Nowosadach. Wykonaliśmy ogrodzenia w Trywieży i w Nowymkorninie przy placach zabaw, 
żeby zabezpieczyć wybieganie dzieci na ulicę, na drogą powiatową. Obecnie wykonujemy 
również ścianę ognioochroną w Szkole Podstawowej w Dubinach. Jest to zalecenie Straży 
Pożarnej. Oprócz tych zadań bardziej inwestycyjnych, chciałam powiedzieć, że w ostatnim 
okresie, to był długi okres, prawie 3 miesiące, uczestniczyłam w różnych uroczystościach 
religijnych na terenie naszej Gminy, ponieważ mamy dużo parafii i często odbywały się jakieś 
procesje lub takie święta wiejskie, więc w tym uczestniczyłam. Uczestniczyłam również w 
różnych festynach i uroczystościach okolicznościowych, zarówno na terenie miasta, jak i w 
sąsiednich gminach, i tutaj chciałam powiedzieć, że w ostatnim okresie odbyły się u nas  
rozpoczynając w maju w Nowymberezowie odbył się festyn "I tam żywuć ludzi", następnie 
odbył się ... pomyliłam festyn białoruski, natomiast później odbył się festyn "i tam żywuć ludzi" 
w Dubinach. Odbył się również piknik z produktem polskim, był on zorganizowany, był to 
pierwszy etap powiatowy dla Kół Gospodyń Wiejskich, które zgłosiły się do konkursu, i był on 
był zorganizowany na prośbę Departamentu Oświaty i Polityki Społecznej z Ministerstwa 
Rolnictwa. Pani dyrektor tego departamentu zgłosiła się do mnie osobiście z propozycją, czy 
mogłabym przeprowadzić na naszym terenie taką imprezę. Zgodziłam się. Przy okazji tego 
pikniku odbyła się właśnie ta "Bitwa regionów" oraz wieczorem zorganizowaliśmy koncert dla 
Orzeszkowa. Był to mój ukłon w stronę tej miejscowości, ze względu na to, że wcześniej 
musieliśmy przesunąć jeden festyn z przyczyn takich technicznych, a tam została zakończona 
przebudowa, remont świetlicy po około dwudziestu latach bo robiliśmy swoimi środkami, 
nigdy nie mogliśmy uzyskać jakoś tak pechowo na tą świetlicę żadnych środków i udało się. I 
tak jeszcze chciałam dodać, że był przeprowadzony remont w świetlicy w Trywieży i zostały 
zakupione meble zarówno do świetlicy w Orzeszkowie jak i Trywieży i na ten cel zostały może 
nie konkretnie na ten cel, ale chciałam państwu powiedzieć, że środki przeznaczone na zakup 
wyposażenia do dwóch świetlic zostały uzgodnione przeze mnie z Ministerstwem Rolnictwa, 
gdzie wskazano mi, że jeżeli  porozmawiam z KOWRem w Białymstoku,  najprawdopodobniej 
za przeprowadzenie festynu otrzymamy środki, których nam wystarczy na zakup tych mebli. 
Chciałam jeszcze z tego miejsca powiedzieć, że w związku z tym, że za chwilę odbędzie się 
Międzynarodowy Festiwal Muzyki Cerkiewnej, Hajnowskie Dni Muzyki Cerkiewnej zostałam 
poproszona o zorganizowanie koncertu towarzyszącego, i tak 17 września o godzinie 18 z tym, 
że może zacznie się troszkę wcześniej bo jeszcze będę szukać innych może zespołów zostanie 
przeprowadzony w Starym Berezowie koncert towarzyszący. Wystąpi chór z Gruzji, który 
przylatuje 16 i moja decyzja o umiejscowieniu tego występu, to nie będzie muzyka akurat 
religijna, ten chór po prostu poprosił, że chciałby zaśpiewać gdzieś muzykę folkową. Być może 
zatańczyć, ze względu na to, że te większe miejscowości już miały swoje imprezy, 
postanowiłam zorganizować to w Starym Berezowie. I jeszcze chcę z tego miejsca od razu 
dodać, że jestem już po wstępnych rozmowach ze współorganizatorami, Panią Radną 
Walentyną Biryłko i Parafią Prawosławną księdzem proboszczem Janem Kazimirukiem, 
odnośnie V edycji Wieczoru Wiejskich Chórów Parafialnych na co z tego miejsca serdecznie 
wszystkich mieszkańców i Państwa zapraszam. Ponadto chciałam dodać, że od miesiąca 
sierpnia postanowiłam przeorganizować pracę w Gminnym Centrum Kultury w Dubinach, i 
udało nam się po przeanalizowaniu ilości dzieci w różnych miejscowościach i potrzebach 
przeorganizowaliśmy pracę tak, że otworzyliśmy inne świetlice, które do tej pory jakby były 
może przepraszam z tego miejsca pominięte. Natomiast myślę, że nasze oczekiwania i efekty 
przerosły to co planowaliśmy i myślę, że zarówno dzieci, jak i rodzice dziadkowie byli bardzo z 
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tego zadowoleni, ponieważ zorganizowaliśmy naprawdę intensywny czas, a tym bardziej 
bardzo na wesoło zakończyliśmy wakacje w naszej Gminie. Oprócz tego chciałam powiedzieć, 
że zostałam zaproszona przez Ministra Obrony Narodowej Pana Marcina Ociepę  do 
uczestniczenia w konferencji programowej "samorząd od nowa" i tak 20 czerwca  22 roku 
wzięłam udział w konferencji w Sejmie Rzeczypospolitej Polskiej i byłam prelegentem w panelu 
dyskusyjnym tereny wiejskie perspektywy rozwoju bezpieczeństwa żywnościowego miast. 
Uczestniczyłam jako prelegent w obecności Pana Krzysztofa Cieciury wiceministra Rolnictwa i 
Rozwoju Wsi Pani Doroty Przysiężnej-Bator burmistrz Kietrza oraz Cypriana Wieczorka wójta 
Gminy Damasławek. Chciałam jeszcze powiedzieć, że w ostatnim okresie otrzymaliśmy 
również kolejne środki i tak podsumowując, wszystkie środki jakie otrzymaliśmy dla Gminy 
Hajnówka z Polskiego Ładu za ostatnie półtora roku do naszej Gminy powinno wpłynąć, jeżeli 
wpływają na zasadzie  ogłoszonych już później przetargów. Jest to kwota  przeszło 20 milionów 
i ostatnie pieniądze jakie do nas wpłynęły jest to kwota ... wstępna promesa opiewa na kwotę 
710 tysięcy 999 złotych. I jest to przebudowa i zmiana sposobu użytkowania budynku po byłej 
kotłowni PGR w Nowoberezowie z przeznaczeniem na Centrum Aktywności Wiejskiej, wraz z 
rozbiórką komina oraz kolejna wstępna promesa na budowę boiska sportowego przy Szkole 
Podstawowej w Dubinach i jest to kwota 851 661 zł. Myślę, że to są przedstawione, większe  
sprawy, większe wydarzenia. Dlatego, że za okres tych trzech miesięcy naprawdę wydarzyło 
się bardzo dużo, ponieważ dodatkowo, oprócz zajęć, które poprowadziliśmy dla dzieci, został 
zrealizowany projekt na terenie gminy napisany tutaj u nas w urzędzie do realizacji w 
świetlicach wiejskich "Pogranicze z pasją, warsztaty". Odbył się cykl licznych warsztatów w 
świetlicach oraz osobiście poprowadziłam warsztaty mieszkańcom. Mój zamysł był do osób 
dorosłych. Na warsztaty przychodziły również dzieci i chciałam no tak trochę powiedzieć z tego 
miejsca: Szanowni Państwo, te warsztaty, które prowadzę sama, prowadzę je w czasie 
wolnym, absolutnie nie zaniedbując spraw swoich służbowych. Dziękuję bardzo”.  

Pytań i uwag nie zgłoszono.  
 Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Jarosław Kot. Cyt.:”Ja chciałem przede 
wszystkim pogratulować uzyskania takich promes na rzecz naszej Gminy i naszych 
mieszkańców, podziękować rządzącym, że mają taką formę i te pieniądze możemy pozyskać. 
Ale dochodzą Pani Wójt, do mnie jakieś takie niepokojące sygnały, jeżeli chodzi o Gminne 
Centrum Kultury w Dubinach. Chyba wiadomo jest, że jeszcze teraźniejsza Pani dyrektor 
złożyła wypowiedzenie. W ostatnim okresie otrzymała karę nagany. Cóż takiego się stało, że 
w naszej Gminie tak bardzo często się zmieniają na tym stanowisku, zmieniają się dyrektorzy? 
Jest to pytanie kierowane do mnie od radnych, od mieszkańców. Jest to dosyć niepokojące, że 
ja już pamiętam to piąty dyrektor, nawet chyba był jeden pełniący, to już jest szósty. Czy po 
tym okresie wypowiedzenia czy Pani Wójt planuje konkurs na to stanowisko? Wiemy, że 
Gminne Centrum Kultury jest jednostką odrębną organizacyjną. My przydzielamy budżet, my 
powinniśmy kontrolować ten budżet jeżeli chodzi o wydatki, czy po tym okresie Pani Wójt 
planuje jakiś konkurs i wyłonienie nowego kandydata?.”  
 W odpowiedzi na zadane pytania Przewodniczącego Rady, Pani Wójt odpowiedziała: 
Cyt.:” Dziękuję bardzo za zadane to pytanie, ponieważ chcę powiedzieć taką rzecz ... Znaczy, 
nie wiem, wyszła trochę taka śmieszna sytuacja, że muszę na sesji Rady Gminy takie rzeczy 
mówić. Dlatego, że właśnie może, chciałabym .... Dziękuję za pytanie. Chciałam zdementować 
wszystkie plotki jakie krążą ostatnio, wszystkie imprezy które ostatnio się odbyły, chciałam 
powiedzieć: Szanowni Państwo, ci do których dociera internet oraz ci, którzy korzystają z 
poczty pantoflowej, żadnych przykrych incydentów na festynach nie było. Nie wiem skąd 
wyszły takie jakieś dziwne zachowania. Pełnienie przeze mnie funkcji Wójta nie pozwala mi na 
to, aby zniżać się do poziomu tych rzeczy, które krążą o rzekomych jakiś kłótniach, sprzeczkach 
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na festynach. Także chciałam zdementować, w ogóle nie uważam, że powinnam się z tego 
tłumaczyć. Niech tłumaczą się osoby które dokładają, wymyślają takie incydenty. W tym 
tygodniu,  odnalazłam swój kalendarz wyborczy, który zmontowałam w 2014 roku jako ulotkę. 
I takim zaciekawieniem, swoim własnym jeszcze, i dla przypomnienia przeczytałam, co tam 
było napisane: wyraźnie wskazałam, że interesuje mnie rozwój naszej społeczności i integracja 
i rozruszanie osób które uczestniczą w prowadzeniu, jakby w decyzyjności za wszelkie działania 
na terenie naszej Gminy. Owszem, jeżeli takie rzeczy do Pana  dotarły, że Pani ta dostała karę 
nagany Pan wymienił, tak? Chcę powiedzieć, że zgodnie ze statutem gminy Hajnówka ja 
prowadzę nadzór nad działalnością. Pewna osoba zapytała mnie: no, dlaczego nie było to 
miesiąc temu, 2 miesiące temu? Szanowni Państwo, ja, prowadząc nadzór, nie mogę tam 
przesiadywać codziennie i kontrolować lub wykonywać pracę za kogoś, kto ma swój zakres 
czynności, ma regulamin i przede wszystkim dyrektor Gminnego Centrum Kultury posiada 
sporządzoną umowę z organizatorem, czyli z wójtem gminy, i to jest na zasadzie ustawy o 
prowadzeniu działalności kulturalnej. Co jakiś czas zaczynam, muszę, muszę sprawdzić i 
kontrolować pewne sprawy, i kontrola moja odbyła się w zeszłym roku w listopadzie. Wynik 
kontroli również przyczynił się do tego, że Pani dyrektor, została w jakiś sposób przeze mnie 
upomniana. Wszelka dokumentacja jest w aktach. Pomogłam wyprowadzić to co było coś nie 
tak. Wyglądało na to, że wszystko jest jakby w porządku. Prowadziliśmy różne sprawy. 
Prowadziliśmy festyny, imprezy, które należy 
prowadzić na terenie Gminy Hajnówka, i one są prowadzone przeważnie dla mieszkańców, i 
nie można mi zarzucić, że nie pomagałam, natomiast w miesiącu lipcu kiedy trzeba było 
przeprowadzić co bardzo zaznaczyłam ministerialną .... Na prośbę ministerstwa należało 
prowadzić ... przeprowadzić pierwszy etap powiatowych "Bitwy regionów" otrzymałam z 
ministerstwa telefon, że Pani wskazana przeze mnie jako osoba do kontaktu od trzech dni nie 
odbiera telefonu, więc musiałam w jakiś sposób sprawdzić, co się dzieje. No trudno, żebym 
teraz tłumaczyła, ile razy ja dzwoniłam. Również zdarzało się, że nie były ode mnie telefony 
odbierane. W momencie zakończenia festynu Kupalle, który odbył się w Mochnatem w 
poniedziałek wpłynęło do mnie wypowiedzenie tej Pani oraz zwolnienie. Kiedy zapytałam 
grzecznie, mam sms wysłany. Z kim mam rozmawiać dalej w sprawie ustaleń, ponieważ był 
poniedziałek a w środę była już impreza, gdzie z województwa do mnie dzwonili również, 
zgłaszali problem braku.... Ja rozumiem .... Czy mam szczegółowo omówić czy nie dlatego, że 
taki jest problem, powiem prosto: poprowadziłam dałam radę, to wszystko pociągnąć. 
Natomiast chcę powiedzieć krótko. Żeby spełnić moje oczekiwania jako 
pracodawcy i żeby rola Gminnego Centrum Kultury spełniła swoją funkcję, musi to być osoba, 
która podoła wszystkiemu i zabezpieczy naszych mieszkańców w ciekawe zajęcia, przede 
wszystkim zajęcia dla dzieci, ponieważ nie może być tak, że ja biorę urlop i zaczynam pomagać. 
Myślałam, że to jest chwilowe jakieś problem, więc podpowiadałam, no, ale  jeżeli ktoś po 
prostu uznaje z jakiegoś powodu, że chyba chce zrezygnować ze stanowiska pracy, i składa mi 
wypowiedzenie. Oświadczam w tej chwili, że dwudziestego dziewiątego udzieliłam 
odpowiedzi, że uprzejmie informują, iż przychylam się do Pani prośby i tak jak było wpisane za 
okresem ustawowym wypowiedzenia ta Pani nie będzie miała pracy, natomiast na dzień 
dzisiejszy nie zamierzam na ten okres zimowy zatrudniać dyrektora. Mogę to zlecić któremuś 
pracownikowi jako pełnienie obowiązków jestem dyspozycyjna do wsparcia i pomocy tej 
osobie, i takim to sposobem mało, że przyoszczędzimy może trochę, nie uważam, że podczas 
nieobecności dyrektora w miesiącu sierpniu w kulturze działo się źle. Dziękuję bardzo”. 
 Nawiązując do wypowiedzi Wójt Gminy, głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy. Cyt.:” 

Ja doskonale Panią Wójt rozumiem. Oszczędności są potrzebne. Pani powiedziała, że od 2014 
roku planowała pani taki rozwój Gminnego Centrum Kultury. Ale jest tak naprawdę 



 

6 
 

niepokojąca sytuacja, że przez ten okres do dnia dzisiejszego, tak jak powiedziałem, to już jest 
piąty lub nawet z pełniącym obowiązki jest szósty dyrektor. I moim zdaniem, jeżeli  ktoś 
prowadzi działalność nawet dyrektora gminnego Centrum Kultury,  czy to w Dubinach czy w 
innej gminie, powinniśmy znaleźć taką osobę z takimi kompetencjami, z taką wiedzą i 
umiejętnościami, które zaspokoją potrzeby, Pani Wójt i naszej Gminy, bo jest to odrębna, tak 
jak powiedziałem, jednostka organizacyjna naszej gminy. My przydzielamy budżet, my 
powinniśmy kontrolować i Komisja Rewizyjna powinna skontrolować wykonanie budżetu, na 
co są wydatkowane pieniądze? Bo to jest takie niepokojące. Mam informacje i rozmawiam z 
innymi wójtami, i tak często ci pracownicy na tych stanowiskach się nie zmieniają także ... 
Dziękuję”. 
 
Do punktu 6-go. Powzięcie uchwał: 
 
 6.1. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Hajnowskiego;  
 Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Hajnowskiego. Poinformowała, iż 

projekt uchwały dotyczy dofinansowania w formie dotacji celowej realizacji inwestycji 
związanej z remontem drogi nr 1655 B w miejscowości Stare Berezowo, od torów linii kolejowej 
nr 52 do drogi wojewódzkiej nr 689. kwota dofinansowania wynosi 26 600 zł. Skarbnik 
poprosiła o podjęcie uchwały.    
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Hajnowskiego. W głosowaniu udział wzięło 
15 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  Przewodniczący w oparciu o wyniki 
głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:   

Uchwała nr XXX/250/22 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 31 sierpnia 2022 r. 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 

Hajnowskiego 
(Załącznik Nr 3 do Protokołu) 

 
 
 6.2. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok; 
 Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2021 rok. Poinformowała, iż Projekt uchwały dotyczy zmian planu 
finansowego dochodów i wydatków budżetowych pozwalających na bieżące funkcjonowanie 
gminy oraz zmian mających na celu usprawnienie realizacji inwestycji. Skarbnik dodała, iż 
dokonano zmniejszenia planu dochodów o kwotę 51 400 złotych oraz zwiększenia o kwotę    1 
054 214 złotych. W zakresie planów wydatków dokonano zmniejszenia o kwotę  174 322 zł 
oraz zwiększenia o kwotę 1 177 136  złotych. Nadmieniła, że po dokonanych zmianach budżet 
gminy zamyka się kwotą, po stronie dochodów w wysokości 25 812 461 złotych, zaś po stronie 
wydatków, w wysokości 26 902 518 złotych. Przychody i rozchody budżetu pozostają bez zmian. 
Wynik budżetu także pozostaje bez zmian, jest to deficyt w wysokości  1 090 057 zł. Projekt 
uchwały był przedmiotem obrad poszczególnych komisji. Skarbnik poprosiła o powzięcie 
uchwały. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. 
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 Jako pierwsza głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Walentyna Biryłko. Cyt.:”Panie 
Przewodniczący, Pani Wójt, Szanowni Radni. Wczoraj u nas odbyła się komisja. Na komisji ten 
temat poruszałam, a że jest dużo tych zmian, Pani  tutaj Skarbnik, dokładnie nas wszystkich na 
każdej komisji informowała, ale niestety one są, jakby twszystkie zmiany głosowane jedną 
uchwałą. Ale należy tutaj kilka zadań i ja mam tutaj takie, takie wątpliwości i chciałabym, żeby 
pozostali Radni, nie tylko członkowie naszej komisji  znali temat i znali pewne obiekcje, które 
nurtują mnie i uważam, że ta akurat zmiana nie jest zasadna w budżecie. Otóż, dzisiaj taki chyba 
bardzo ważny temat, to jest u nas właśnie GCK, ponieważ tak: jest tam zmiana w budżecie Pani 
Skarbnik, chyba czytała, że zmniejszenie dotacji, którą udzieliliśmy na finansowanie 
działalności GCK, na rok 2022 w wysokości 472 700 Proszę Państwa. Wczoraj również w 
godzinach popołudniowych pewnie każdy z Radnych zobaczył, że Pani Skarbnik wrzuciła dla 
nas wykonanie również z budżetu na 30 czerwiec 22 roku,  czyli jak gdyby za półrocze. I co z 
tego wynika? Wynika z tego to, że Proszę Państwa, w tych materiałach otrzymujemy, iż dotacja, 
która była przydzielona na pół roku, na cały rok 2022 wynosiła 472 700.  Wykonanie jej na 30 
czerwca  wynosiło 285 tysięcy. Co stanowi, proszę państwa, 60%  nawet lekko ponad 60%. Więc 
tak  z mojej skromnej wiedzy i takiej  logicznego myślenia nie wiem jak państwo Radni będą 
uważać, ale jeśli ... Natomiast wczoraj również zasięgnęłam takiej opinii i członkowie 
naszej,komisji wiedzą o tym, ponieważ chciałam się dowiedzieć, jakie jest wykonanie właśnie 
tego budżetu i wykorzystanie tej dotacji na 30 sierpnia. Dostałam informację, że jest 
wykorzystanie 380 tys. a, więc ... Pokusiłam się sobie i tak wyliczyłam: jeśli jest 380 tys. To jest 
80,5 procent i pół procent wykorzystanie czyli, krótko mówiąc, jeszcze jest przed nami 4 
miesiące i 4 miesiące to są miesiące zimowe i jak Państwo wiecie, że inflacja jest bardzo 
wysoka, a szczególnie koszty ogrzewania. Czyli energia elektryczna i jak również gaz czy węgiel, 
to nam na pewno te 190 tys. to wtedy gdyby nam 190 tys. co ja myślę, że to po prostu analizując 
te 8 miesięcy wykorzystania, że to nie będzie właśnie 190 a będzie więcej o.. Jeszcze więcej. 
Ale wziąć pod uwagę nawet wykonanie na czerwca, nie dyskutując z nikim, i pomnożyć to przez 
dwa, chociaż wiem, że będzie, będą to większe koszty, to nam  trzeba by było dotacje udzielić, 
570 tys. Jeszcze pokusiłam się sobie wczoraj w godzinach wieczornych sięgnęłam do 
sprawozdania, bo przypomniałam sobie, że moja koleżanka na sesji majowej wówczas, kiedy 
analizowaliśmy i zatwierdzaliśmy sprawozdanie za rok 21. I tam Proszę Państwa, mam to przed 
sobą w sprawozdaniu zobaczyłam, że koszty działalności operacyjnej, czyli bieżącej 
działalności, oczywiście nie wliczając amortyzacji, które znikomym kosztem, bo jest 52 286 było 
462 706. Pomówię to i podkreślam, jaka była kwota, ponieważ rok 21 nie był rokiem  dla 
kultury, akurat takim otwartym. I wiecie państwo, że to był okres pandemiczny. I zadaje teraz 
sobie pytanie: jeśli w roku ubiegłym GCK się zamknął, stratą 60 tys. i miał koszty podstawowej 
działalności 462, a my w dniu dzisiejszy chcemy zrobić zmiany w budżecie i chcemy z 472 
zmniejszyć jeszcze o 30 do 442.. co matematycznym wyliczeniem pokazuje Państwu, że 
wychodzi, że powinna być ta dotacja min 570 tysięcy... No, więc ja uważam, że to... że to po 
prostu jak gdyby no, nie konieczna zmiana, bo my dzisiaj na sesji będziemy głosować o zmianie 
budżetu i obcięciu tej dotacji. Natomiast na kolejnej sesji będziemy  znowu  uchwałę podnos... 
procedować, ale już wtedy nie będziemy o 30 tysięcy, bo my zmniejszymy, tylko my będziemy 
występować o zwiększenie. Prawda. GCK do nas wystąpi o zwiększenie dotacji na jego 
funkcjonowanie o 160 tys. albo o 130 tys. Dziękuję, a, więc proszę Radnych o dokładną analizę 
tego wszystkiego i podjęcie stosownej decyzji. Dziękuję ”. 
 Głos zabrała Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz. Cyt.:” Czy Pani Skarbnik potwierdzi 
dzisiejszą rozmowę z Nadleśnictwami?”.  
 Głos zabrała Skarbnik Gminy. Cyt.:” Nie. Jeszcze nie dodzwoniliśmy się do Nadleśnictwa, 
ale sytuacja wygląda w taki sposób, że zmiana ta została uzgodniona z Gminnym Centrum 
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Kultury w Dubinach. Dostaliśmy też wniosek o zmniejszenie planu finansowego Gminnego 
Centrum Kultury w Dubinach o 30 tys. złotych. Zmiana podyktowana jest też tym, iż te środki 
wrócą suma sumarum do Gminnego Centrum Kultury, wrócą po prostu z środków z zewnątrz 
z Lasów Państwowych”. 
 Wójt Gminy uzupełniła wypowiedź. Cyt.:” W miesiącu sierpniu zwróciłam się do dwóch 
Nadleśnictw o wsparcie Gminnego Centrum Kultury na Działania Dotyczące Spraw 
Ekologicznych, ochrony przeciwpożarowej i różnych innych działań  dla współpracy ze strażami 
i tak do Nadleśnictwa Borki  w województwie warmińsko-mazurskim, zwróciłam się i tam  
mamy już potwierdzenie,  wpłynie  7 tys. złotych i zwróciłam się o kwotę 30 tysięcy dla 
Gminnego Centrum Kultury do Nadleśnictwa Browsk i trwają rozmowy, tam już umowę jedna 
poszła, natomiast Nadleśniczy Browsk do dzisiaj był na urlopie. To są rozmowy po 
uzgodnieniach z Regionalnym Dyrektorem Lasów Państwowych w Białymstoku. Więc na dzień 
dzisiejszy poszły pisma o wsparcie na kwotę 37 tys. naszego Gminnego Centrum Kultury, a 
zmniejszyliśmy o kwotę 30 tysięcy. Dziękuję bardzo. Jeszcze tylko może chciałabym dodać tutaj, 
że, jeżeli chodzi o wykonanie, 60%  w okresie sprawozdania półrocznego należałoby wskazać, 
iż Gminne Centrum Kultury w pierwszym półroczu opłaciło za cały rok ubezpieczenia. Więc to 
nie są kwoty rozłożone, że płacą po pół roku i opał jest zabezpieczony w pierwszym półroczu. 
Stąd wydatków poszło więcej w pierwszym półroczu ponieważ został zakupiony ten opał 
wcześniej i jeszcze oprócz tego chciałabym dodać, że żeby wesprzeć Gminne Centrum Kultury 
zawsze starałam się pozyskać jakieś takie środki lub znaleźć wyjście, żeby nie wydawać  nie 
wiadomo jak ... Bo początek roku, jak się zaczynał, nie było wiadome. Czy ta pandemia będzie 
wycofana? Czy będzie jakoś odwołana, czy będą umożliwione możliwości do prowadzenia 
działalności i ze i ze względu na to, że my prowadzimy w Centrum Etnograficzno-Ekumenicznym 
ośrodek dla Ukraińców, Wojewoda zwrócił się do mnie z prośbą o zawarcie porozumienia na 
prowadzenie tego ośrodka i wskazanie w jaki sposób  tam będziemy prowadzić i tym się 
zajmować i w związku z tym od miesiąca marzec, kwiecień, maj, czerwiec z Gminnego Centrum 
Kultury również wpłynęły do nas noty. Myśmy zrefundowali środkami od Wojewody część 
poborów pracowników, którzy zajmowali się tym ośrodkiem. Jest to ponad 30 000 zł. Dziękuję”. 
 Ponownie głos zabrała Wiceprzewodznicząca W.Biryłko. Cyt.:” Panie Przewodniczący, 
Pani Wójt, Wysoka Rado, ja nie kwestionowałam żadnych działań, odnośnie pozyskiwania 
pieniędzy. Bardzo dobrze, że właśnie są instytucje...tylko pytanie moje jest takie, ponieważ 
nawiązałyście Panie akurat jakby nie odpowiadając: dlaczego zmniejszamy i czy nam tego 
budżetu wystarczy, tylko że pozyskujemy, czy przecież ja wczoraj na komisji zadałam dla 
księgowej pytanie: Czy to jest dotacja wiązana? To znaczy, co to wiązane, że my najpierw 
musimy zmniejszyć budżet, żeby dostać te środki, Lasy tego ... z tego co otrzymamy informację, 
nikt nam tego nie kwestionuje. Czyli Lasy nam dadzą ile na ekologię, tak? No w porządku. Więc 
bardzo dobrze, jak Lasy nam dadzą na ekologię, to będziemy mieli w budżecie nie 472, tylko 
500 to i tak nam jeszcze zabraknie 70 000 analizując półroczny wykonanie, bo tak jak 
powiedziałam, półroczne 285 X 2.. Powiedziała Pani również Wójt, że od marca refundacja do 
czerwca była z środków przeznaczonych na ... z Urzędu Wojewódzkiego, na właśnie 
obcokrajowców Ukraińców. Czyli, krótko rzecz biorąc i ujmując 
ona jest już uwzględniona na informację i wykonania bill... wykonania półrocznego, i niestety 
wychodzi to 285 wykonanie. Jeszcze cofając się do roku ubiegłego państwu, przedstawiłam że 
w roku ubiegłym podstawowe koszty działalności były 462 tys. i strata była 60. To jakby tutaj 
nie liczył, to jest proste liczenie: 462 tysiące dodać 60 tysięcy straty, to jest 520 tysięcy dodać 
jeszcze 15% inflacji, która w lipcu była 15 a w sierpniu już jest ponad 16 no, każdy z Radnych 
zrobi tak jak uważa, ale ja po prostu w tym momencie sygnalizuję, że jak my będziemy 
podejmować uchwałę, żebyśmy się liczyli z tym, co my po prostu robimy. Dziękuję bardzo”.  
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 Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2022 rok. W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. ZA przyjęciem 
uchwały głosowało 6 radnych (M.Golonko, M.Janowski, M.Owerczuk, M.Skiepko, 
Ł.Treszczotko, A.Woroniecka). Przeciw było 4 Radnych (W.Biryłko, W.Grygoruk, K.Jakubowska, 
A.Skiepko). Wstrzymało się 5 Radnych (J.Kot, J.Kraśko, M.Sokół, H.Stepaniuk, M.Żmieńko). 
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła 
uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXX/251/22 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 31 sierpnia 2022 r. 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok 

(Załącznik Nr 4 do Protokołu) 

 
 
 6.3. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 
2022-2028  
 Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2022-2028. Poinformowała, iż 
powzięcie uchwały jest podyktowane zmianami w budżecie gminy w zakresie dochodów i 
wydatków budżetowych oraz uaktualnieniem wykazu przedsięwzięć. Skarbnik dodała, iż 
konstrukcja budżetu została nienaruszona i poprosiła o powzięcie uchwały.  
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Hajnowskiego. W głosowaniu udział wzięło 
15 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Wstrzymał się 1 Radny - J.Kot. 
Przeciw była jedna Radna - W.Biryłko. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:   
 

Uchwała nr XXX/252/22 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 31 sierpnia 2022 r. 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2022-2028 

(Załącznik Nr 5 do Protokołu) 

 
 
 
 6.4. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażaków ratowników 
Ochotniczych Straży Pożarnych;  
 Sekretarz Gminy Aleksander Kulik przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Poinformował, iż przedstawiany projekt uchwały stanowi zmianę do poprzedniej uchwały w 
sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ochotników  strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych. Dodał, iż w projekcie przedstawionej uchwały 
wprowadza się następujące zmiany w stosunku do poprzedniej uchwały z dnia 13 maja 
bieżącego roku, dostosowując do nazewnictwa występującego w nowej ustawie o 
ochotniczych strażach pożarnych. Wyrażenie członkom ochotniczych straży pożarnych 
zastępuje się pojęciem strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych. Dodaje się wyraz 
rozpoczętą. To jest: Za każdą rozpoczętą godzinę akcji ratowniczej lub ćwiczenia. Dodaje się 
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jeszcze pojęcie akcja ratownicza i inne uprawnione podmioty. To są uzupełnienia  do 
poprzednio podjętej uchwały. Sekretarz nadmienił, iż projekt uchwały przedstawiany był na 
posiedzeniach wszystkich komisji, które pozytywnie je zaopiniowały. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję.  
 Jako pierwsza głos zabrała Radna W.Biryłko. Cyt.:” Panie Przewodniczący, Pani Wójt, 
Szanowni Radni. Wczoraj bodajże na naszej komisji powiedziałam to właśnie, i dzisiaj chcę 
jeszcze raz powtórzyć, ponieważ pół roku może temu może więcej, zwracałam się właśnie do 
już  do Urzędu Gminy, żeby właśnie jak najmniej było takich sytuacji, że my tak trzydziestego 
maja głosów głosujemy na temat tej uchwały, dzisiaj znowu to głosujemy. Proszę państwa, 
gdyby te zmiany były kosmetyczne, tak jak powiedział Pan Sekretarz, że z wielkim szacunkiem, 
gdyby tam brakowało jakiegoś słowa, gdyby tam brakowało jakiegoś załóżmy przecinkach, żeby 
tam brakowało czegoś. Natomiast w przypadku tej uchwały jest zupełnie inna sytuacja. W 2022 
roku zmienia się dziennik ustaw, jest podana pozycja, na uchwale mamy podaną pozycję. 
Przygotowując tą uchwałę w pierwotnym kształcie, czyli w maju, my wszystkie zmiany o tym 
mieliśmy. Ta uchwała została przerżnięta dosłownie z roku 2018 przepraszam za wyrażenie, 
jedynie zostały zmienione kwoty. Ja po prostu proszę z tego miejsca, bo to świadczy, tylko o 
nas, również Radnych. Ale my, przecież nie jesteśmy pracownikami danych,  danych komórek 
organizacyjnych. My w tym roku podejmujemy już może no, zaraz następną będziemy 
podejmować, która została uchylona. Przecież ja się zwracałam z prośbą i nie tylko ja. Wiem z 
tego, że inni radni też, żebyście Państwo sprawdzili tą uchwałę, żebyście państwo skonsultowali 
prawda. Jest Pani Radca Prawna jest proszę..  Pani Wójt przecież nie musi tego wszystkiego 
sama. Ma po to pracowników, jeśli pracownik pisze uzasadnienie i się powołuje w tej uchwale, 
że na prawda,  on się nie powołuje... Tylko tutaj właśnie w uchwale my się powołujemy na 
dziennik ustaw z roku 22, pozycja 559, to wiadomo, że jest zmieniony cały, jak gdyby przepis, 
cała ustawa. No, więc, niech sięgnie sobie, niech zobaczy, bo to, że jest zmiana nazewnictwa, 
to nie wychodzi, że my po prostu polonistyczne nie tak ujęliśmy czy nie tak przegłosowaliśmy, 
tylko po prostu ona jest przygotowana, ta uchwała niezgodnie z obowiązującym prawem, ona 
po prostu ... Używamy takich określeń, które w ustawie są zupełnie inne. Dziękuję”. 
 Przewodniczący zakończył dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażaków ratowników Ochotniczych Straży 
Pożarnych. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 14 
radnych. Wstrzymał się jeden Radny - J.Kraśko. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXX/253/22 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 31 sierpnia 2022 r. 
w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażaków ratowników 

Ochotniczych Straży Pożarnych 
(Załącznik Nr 6 do Protokołu) 

 
 
 6.5. w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 
rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady handlu w 
piątki i soboty przez rolników i ich domowników;  
 Sekretarz Gminy Aleksander Kulik przedstawił projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 
miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz 
uchwalenia regulaminu określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników. Poinformował, iż podjęta uprzednio przez Radę Gminy Uchwała z dnia 18 marca 
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2022 roku została unieważniona rozstrzygnięciem nadzorczym wojewody podlaskiego. W 
związku z powyższym, w proponowanym projekcie uchwały wprowadzono następujące zmiany 
wynikające ze wskazanego rozstrzygnięcia nadzorczego: Wykreślono zapis o wejściu w życie 
uchwały i z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2022. W regulaminie stanowiącym załącznik do 
uchwały wprowadzono zmiany. Wykreślono zbędne zapisy paragraf 1, ustęp 2, paragraf 7 i 
paragraf 8. W paragrafie 3, ustęp 2, uszczegółowiono jakie produkty rolne i spożywcze mogą 
być przedmiotem handlu, prowadzonego przez rolników i ich domowników. Sekretarz dodał, iż 
projekt uchwały przedstawiany był na wszystkich komisjach Rady Gminy, które pozytywnie go 
zaopiniowały. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca 
do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia 
regulaminu określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. ZA głosowali wszyscy Radni. Przewodniczący w 
oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła 
uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXX/254/22 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 31 sierpnia 2022 r. 
sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady handlu w piątki i soboty 

przez rolników i ich domowników 
(Załącznik Nr 7 do Protokołu) 

 
 
 
 6.6. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Hajnówka na rok 
szkolny 2022/2023; 
 Inspektor oświaty, księgowości i obsługi finansowej jednostek organizacyjnych oświaty 
Krystyna Onopryjuk przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny 
jednostki paliwa w Gminie Hajnówka na rok szkolny 2022/2023.  Wyjaśniła, iż obowiązek 
określenia ceny jednostki paliwa na terenie Gminy Hajnówka wynika z ustawy prawo 
oświatowe. Cena ta jest niezbędna do ustalenia wysokości kosztu dowozu uczniów 
niepełnosprawnych do szkoły. Zawarte w projekcie uchwały ceny odzwierciedlają faktyczne 
ceny sprzedaży paliwa na stacji paliw w Dubinach. Pani Inspektor dodała, iż Projekt uchwały 
przedstawiono na komisjach, gdzie został zaopiniowany pozytywnie.  
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia średniej 
ceny jednostki paliwa w Gminie Hajnówka na rok szkolny 2022/2023. W głosowaniu udział 
wzięło 15 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Przeciw jeden Radny – 
A.Skiepko. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka 
podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXX/255/22 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 31 sierpnia 2022 r. 
w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Hajnówka na rok szkolny 

2022/2023 
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(Załącznik Nr 8 do Protokołu) 

 
 
6.7. w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru zajęć pedagoga, psychologa, logopedy i doradcy zawodowego oraz zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska 
kierownicze w szkołach, których organem prowadzącym jest Gmina Hajnówka; 
 Inspektor oświaty, księgowości i obsługi finansowej jednostek organizacyjnych oświaty 
Krystyna Onopryjuk przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć pedagoga, psychologa, logopedy i 
doradcy zawodowego oraz zasad udzielania i rozmiaru obniżek godzin nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, których organem prowadzącym jest Gmina 
Hajnówka. Pani inspektor poinformowała, iż  w związku ze zmianą przepisów ustawy karta 
nauczyciela w zakresie standardów zatrudniania specjalistów w szkołach, należy zmienić 
uchwałę w sprawie określenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru zajęć. Należy 
wprowadzić stanowisko pedagoga specjalnego oraz terapeuty pedagogicznego do  wyżej 
wymienionej uchwały z obowiązkowym wymiarem zajęć w liczbie godzin 22. Pani inspektor 
dodała, iż projekt uchwały był przedstawiony na komisjach, gdzie został zaopiniowany 
pozytywnie.   
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć pedagoga, psychologa, 
logopedy i doradcy zawodowego oraz zasad udzielania i rozmiaru obniżek godzin 
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, których organem 
prowadzącym jest Gmina Hajnówka. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. ZA głosowali 
wszyscy Radni. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy 
Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXX/256/22 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 31 sierpnia 2022 r. 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

zajęć pedagoga, psychologa, logopedy i doradcy zawodowego oraz zasad udzielania i 
rozmiaru obniżek godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w 

szkołach, których organem prowadzącym jest Gmina Hajnówka  
(Załącznik Nr 9 do Protokołu) 
 
 
6.8. w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej młodzieżowej rady gminy.     
 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Mikołaj Żmieńko przedstawił 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej młodzieżowej rady gminy. 
Poinformował, iż Petycja Pana Patryka Króla wpłynęła do Rady Gminy  Hajnówka w 1 sierpnia 
2022 roku. Przedmiotem petycji był postulat o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. W 
uzasadnieniu postulujący napisał, iż utworzenie młodzieżowej rady gminy pozwoli młodzieży z 
terenu gminy zyskać realny wpływ na tworzenie prawa na szczeblu lokalnym. Do przesłanej 
petycji załączone projekt statutu. Na posiedzeniu w dniu 24 sierpnia 2022 roku. Komisja Skarg 
i Wniosków i Petycji Rady Gminy Hajnówka zapoznała się z treścią i uzasadnieniem wniesionej 
petycji. Komisja w tym dniu powzięła informację, iż Wójt Gminy Hajnówka, widząc potrzebę 
rozwiązania umiejętności i kompetencji w zakresie wiedzy o funkcjonowaniu lokalnego 
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samorządu, podjęła działania i w dniu 8 sierpnia 2022 roku wystosowała ogłoszenie o 
zgłaszaniu chęci udziału młodzieży w wieku od 12 do 18 lat z terenu Gminy Hajnówka, na 
tworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. W określonym w ogłoszeniu terminie do dnia 22 sierpnia 
2022 roku nikt się nie zgłosił. Wobec powyższego przychylenie się do przedmiotu petycji jest 
niemożliwe, z powodu braku zainteresowania młodzieży z terenu Gminy Hajnówka 
uczestnictwem w pracach Młodzieżowej Rady Gminy. Biorąc pod uwagę powyższe, Komisja 
proponuje nie uwzględniać wniesionej petycji. Przygotowany został projekt uchwały mówiący 
o nieuwzględnieniu otrzymanej petycji. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Wyraził swoją opinię. Cyt.:” Ja myślę, że taka rada 
młodzieżowa to powinna powstać i zaproponować na początku kadencji każdej i jakby w 
okresie wakacyjnym wiadomo, że dzieci może nie czytają tych ogłoszeń i rodzice, jest to okres 
wakacyjny, dzieci są na wakacjach u babci, u dziadka, i ten okres takim nie jest okresem 
trafionym. Ale na pewno  przy ... nie problemie, ale przy takiej radzie, trzeba się zastanowić i 
w nowej kadencji coś takiego utworzyć, jeżeli będą chętni. A na pewno będą”.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 
dotyczącej młodzieżowej rady gminy. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. ZA przyjęciem 
uchwały głosowało 11 radnych. Wstrzymało się 2 Radnych – W.Biryłko i K.Jakubowska. Przeciw 
było dwóch Radnych – M.Owerczuk i M.Żmieńko. Przewodniczący w oparciu o wyniki 
głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:   
 

Uchwała nr XXX/257/22 
Rady Gminy Hajnówka 

Z dnia 31 sierpnia 2022 r. 
w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej młodzieżowej rady gminy 

(Załącznik Nr 10 do Protokołu) 

 
 
 
Do punktu 7-go.  Pytania i wolne wnioski.  
 Jako pierwsza głos zabrała Radna K.Jakubowska. Cyt.:” Ja mam zapytanie do Pani 
Wójt. Ponieważ w lipcu otrzymaliśmy informację, że my jako mieszkańcy wybrali miejsce na 
umieszczenie urządzeń do siłowni plenerowej i chciałabym zapytać na jakim etapie jest 
realizacja tej inwestycji”. W odpowiedzi na zadane pytanie Wójt Gminy wyjaśniła Cyt.:” Ze 
względu na to, że urządzenia będą montowane przez naszą brygadę, a niestety zdarzyło się tak, 
że część ludzi poszła na zwolnienie. Tak, także nie jesteśmy w stanie ogarnąć wszystkiego, bo 
są pilne i naprawdę pilniejsze sprawy. Ale wszystko jest to, co było zaplanowane jest do 
przygotowania do montażu, już w poniedziałek wraca nawet Pan kierownik ze zwolnienia i 
wtedy po prostu podejmiemy już konkretniejsze jakieś działania. Ale po prostu była taka a nie 
inna sytuacja, że pojawiały się sytuacje pilniejsze. Mieliśmy 3 awarie, gdzie zalało nam świetlicę 
i niestety musieliśmy usuwać te skutki, które były naprawdę pilniejsze. Ja rozumiem, że te 
urządzenia są ważne, ale kiedy puchły nam meble i nie mogliśmy zlokalizować źródła wycieku, 
musieliśmy rozbierać nawet płytki. Więc mieliśmy sytuacje pilniejsze. Dziękuję”. 

Jako kolejny głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy M.Golonko. Cyt.:” Ja 
chciałbym podziękować wszystkim, którzy przyczynili się, że mamy w Mochnatym bardzo 
ładny asfalt. No ja wiem, że ojców sukcesu jest dużo, ale każdemu chciałbym nawet 
podziękować, ktoś się przyczynił. Dziękuję oczywiście dla Urzędu Gminy, Urząd Powiatowy. Ja 
najbardziej bym chciał podziękować dla naszego Radnego powiatowego Mikołaja 
Janowskiego, który najbardziej moim zdaniem się przyczynił do tej drogi. No, był bardzo miły i 
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grzeczny. Ile razy ja tam u niego byłem, nigdy jakby nie wyrzucił mnie za drzwi, i to bardzo miło 
z jego strony. Także bardzo wszystkim dziękuję”. 

Przewodniczący Rady J.Kot dodał – Cyt.:” Na pewno zaprosimy Pana Radnego 
wojewódzkiego na następną sesję. Poprosimy, żeby przyjechał i wspólnie podziękujemy, za tą 
drogę”. 

Jako kolejna głos zabrała Wiceprzewodnicząca W.Biryłko. Zadała pytanie. Cyt.:” 

Chciałam tylko dopytać Pana Radnego, bo to zadanie było sfinansowane w całości przez 
Powiat?”. Wiceprzewodniczący M.Golonko potwierdził. Wiceprzewodnicząca W.Biryłko 
kontynuowała swoją wypowiedź. Cyt.:”Pozwólcie państwo, że jeszcze na koniec wrócę do 
początku sesji, to znaczy do tego, jak Pani Wójt opowiadała, ile właśnie i jakich tam pieniążków 
nam się udało pozyskać. Chciałam, tylko po prostu radnym może bardziej tak przybliżyć taką 
sytuację. Te ostatnie dwa zadania, które Pani wójt wymieniła, podejrzewam że Radni wiedzą, 
ale może nie tak aż z dokładnością. Są to pieniążki tak jak Pani Wójt podkreśliła, z Polskiego 
Ładu, ale one jakby były tak znaczone. To znaczy, co to znaczy znaczone? To były pieniążki 
przeznaczone dla miejscowości popegierowskich. Znacie 4państwo temat, znacie problem, że 
kiedyś swego czasu, była taka nie inna sytuacja, że państwowe gospodarstwa rolne zostały 
zlikwidowane i dzięki właśnie, jak gdyby obecnej władzy, która doszła do wniosku że jednak, 
niestety, faktycznie to było krzywdzące dla tej miejscowości, dla tych ludzi, którzy potracili 
swoje miejsca pracy, miejsca zamieszkania. Takie środki zostały wyznaczone i tutaj właśnie, 
dziękując dla Gminy, że taki wniosek został złożony, te dwa wnioski po prostu zostały 
załatwione pozytywnie i te pieniądze to są właśnie z tych środków. Dziękuję bardzo”.  
   
 
Do punktu 8-go.  Zamknięcie obrad XXX Sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Wobec braku innych spraw Przewodniczący zamknął obrady XXX sesji Rady Gminy 

Hajnówka. 

 

 

Protokołowała: 

Taisa Własiuk 

 

Przewodniczący Rady 

 

   Jarosław Kot 

 

Hajnówka, 15 września 2022 r.   


